
UMR „Ružomberok – Liptovský Mikuláš“
Kooperačná rada

Zápisnica zo zasadnutia Kooperačnej rady UMR Ružomberok –
Liptovský Mikuláš zo dňa 21.8.2024

Dňa 21.8.2024 o 9:00 hod. sa v malej zasadacej miestnosti MsÚ v Ružomberku, Námestie A. Hlinku č.
1, č. dv. 30, konalo rokovanie Kooperačnej rady UMR Ružomberok – Liptovský Mikuláš.

Prítomní členovia KR:

1. JUDr. Ľubomír Kubáň – predseda (primátor mesta Ružomberok)
2. Ing. Rudolf Urbanovič – podpredseda (viceprimátor mesta Liptovský Mikuláš)
3. Igor Guráň – Združenie miest a obcí Liptova
4. Ing. Rastislav Horvát – OZ „Partnerstvo pre MAS Dolný Liptov“
5. Ing. Darina Bartková – OOCR Liptov
6. Ing. František Horvát, PhD. – Katolícka univerzita v Ružomberku
7. Ing. Marián Javorka – Ružomberské združenie miest a obcí

Neprítomní členovia KR:
1. Ing. Dušan Mesároš – Akadémia ozbrojených síl M. R. Štefánika – ospravedlnil sa

Ostatní prítomní:

1. Ing. Ján Pavlík, PhD. – vedúci odd. grantov MsÚ Ružomberok
2. Ing. Jana Tkačiková – administratívny pracovník sekretariátu UMR RK-LM na MsÚ

v Ružomberku
3. Mgr. Veronika Mikulková – administratívny pracovník sekretariátu UMR RK-LM na MsÚ

v Ružomberku
4. Ing. Jana Kormaníková – vedúca oddelenia projektového a energetického manažmentu na

MsÚ v LiptovskomMikuláši
5. Ing. Slavomír Hrnčiar – administratívny pracovník detašovaného pracoviska sekretariátu UMR

RK-LM na MsÚ v LiptovskomMikuláši
6. Mgr. Alena Mydliarová – starostka obce Lisková

Rokovanie Kooperačnej rady UMR Ružomberok – Liptovský Mikuláš otvoril a viedol predseda KR
a primátor mesta Ružomberok, JUDr. Ľubomír Kubáň.
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K bodu 1 Otvorenie

Predseda, JUDr. Ľubomír Kubáň, privítal členov Kooperačnej rady a všetkých prítomných. Následne
konštatoval, že rokovanie bolo riadne a včas zvolané v súlade s čl. 7, Štatútu a rokovacieho poriadku
Kooperačnej rady UMR Ružomberok – Liptovský Mikuláš a Kooperačná rada je uznášania schopná,
nakoľko je prítomná nadpolovičná väčšina členov.
Predseda Kooperačnej rady predstavil všetkým prítomným hosťa Mgr. Alenu Mydliarovú (starostku
obce Lisková). Následne rovno prešiel k bodu 2. Schválenie programu rokovania. do ktorého bude
doplnený ďalší bod a to Aktualizácia harmonogramu Kooperačnej rady.

K bodu 2 Schválenie programu

Informoval prítomných o doplnení ďalšieho bodu, a to Aktualizácia harmonogramu Kooperačnej rady.
Predseda JUDr. Ľubomír Kubáň predniesol návrh programu zasadnutia a otvoril diskusiu k tomuto
bodu.
Do diskusie sa nikto neprihlásil.

Návrh na uznesenie:

Kooperačná rada UMR Ružomberok – Liptovský Mikuláš

I. Schvaľuje:

Program rokovania
1. Otvorenie.
2. Schválenie programu rokovania.
3. Voľba overovateľa zápisnice a uznesení z radov členov Kooperačnej rady UMR Ružomberok –

Liptovský Mikuláš.
4. Schválenie projektového zámeru Obce Lisková RSO4.2. Prístavba školských dielní ZŠ Lisková.
5. Informatívna správa o vydaní Metodického usmernenia Riadiaceho orgánu pre Program

Slovensko č. 8 v. 2.1 s účinnosťou od 1.8.2024.
6. Informatívna spáva o presunoch alokácie IÚI – UMRmedzi opatreniami.
7. Informatívna spáva o novom štatúte a rokovacom poriadku KR po zapracovaní pripomienok

z MIRRI.
8. Informatívna správa o nastavení merateľných ukazovateľov.
9. Harmonogram zasadnutí Kooperačnej rady UMR Ružomberok – Liptovský Mikuláš.
10. Rôzne.
11. Záver.

Hlasovanie: /za/ -6, /zdržal sa/ - 1, /proti/ - 0

Program rokovania bol schválený uznesením č. 21/2024
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Hlasovanie: /za/ -6, /zdržal sa/ - 1, /proti/ - 0

K bodu 3 Voľba overovateľa uznesení a zápisnice KR UMR RK-LM

Predseda, JUDr. Ľubomír Kubáň predniesol návrh na overovateľa, za overovateľa navrhol
Ing. Rastislava Horváta.

Návrh na uznesenie:
Kooperačná rada UMR Ružomberok – Liptovský Mikuláš

I. Schvaľuje:
za overovateľa uznesení a zápisnice Ing. Rastislava Horváta.
Hlasovania: /za/ -6, /zdržal sa/ - 1, /proti/ - 0

Overovateľ uznesení a zápisnice bol schválený uznesením č. 22/2024.
Hlasovania: /za/ -6, /zdržal sa/ - 1, /proti/ - 0

K bodu 4 Schválenie projektového zámeru Obce Lisková RSO4.2. Prístavba školských dielní ZŠ
Lisková
Predseda, JUDr. Ľubomír Kubáň informoval prítomných o predkladanom projektovom zámere
a o rozpočte projektu. Informoval prítomných, že PZ sa bude schvaľovať v 100 % výške žiadaného
rozpočtu. Vyzval prítomnú starostku obce Lisková, aby priblížila prítomným projektový zámer.
Mgr. Alena Mydliarová informovala prítomných o zámere obce vybudovať prístavbu pri telocvični
a zateplenie telocvične. Samostatná prístavba bude mať 1 poschodie. Na spodnom poschodí bude
priestor pre školskú kuchynku, sociálne zariadenia a priestor pre školníka. Na prvom poschodí sa budú
nachádzať školské dielne.
V tomto čase sa pripojil ku Kooperačnej rade aj jej člen Ing. Marián Javorka z Ružomberských miest
a obcí.
Ing. Rastislav Horvát konštatoval, že projektový zámer má zmysel a význam z hľadiska IÚI a UMR RK –
LM hlavne z dôvodu, že sa jedná o znižovanie energetickej náročnosti na území. Druhý veľký prínos
vidí hlavne pre žiakov ZŠ, ktorí do aktuálnych dielní prechádzajú cez hlavnú cestu, čím sa zvýši ich
bezpečnosť a momentálne sa v budove nachádza aj stacionár, čo tiež moc nevyhovuje procesu výučby.

Návrh na uznesenie:
Kooperačná rada UMR Ružomberok – Liptovský Mikuláš

I. Schvaľuje:
Projektový zámer obce Lisková RSO4.2 Prístavba školských dielní ZŠ Lisková
Hlasovanie: /za/ - 7, /zdržal sa/ - 0, /proti/ - 0
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Projektový zámer Obce Lisková RSO4.2. Prístavba školských dielní ZŠ Lisková bol schválený uznesením
č. 23/2024.
Hlasovanie: /za/ - 7, /zdržal sa/ - 0, /proti/ - 0

K bodu 5 Informatívna správa o vydaní Metodického usmernenia Riadiaceho orgánu pre Program
Slovensko č. 8 v. 2.1 s účinnosťou od 1.8.2024.
Ing. Ján Pavlík, PhD. skonštatoval, že toto usmernenie je živý dokument, ktorý sa tak isto stále
upravuje. Momentálne úprava nastala najmä v prípade merateľných ukazovateľov celkovo k projektu,
nie k jednotlivým aktivitám. Ďalej nastalo doplnenie postupu pri uplatňovaní neoprávnených
výdavkov PZ IÚI, úprava formátu dokumentu z pdf. Boli doplnené povinnosti predložiť ŽoNFP až po
zaevidovaní schváleného PZ IÚI do neverejnej časti ITMS.
Ing. Janka Tkačiková informovala prítomných, že tento dokument je platný od 1.8.2024 a jednalo sa v
podstate len o formálne úpravy.
Ing. Rastislav Horvát položil otázku, koľko majú predkladatelia na predloženie PZ.
Ing. Janka Tkaciková mu odpovedala informáciou 25 dní pred konaním kooperačnej rady. Podotkla, že
dnes ešte budeme schvaľovať nový harmonogram podávania projektových zámerov ako aj
harmonogram zasadnutí kooperačnej rady. Ministerstvo nám nepovolilo 10 pracovných dní na
zaslanie materiálov pre kooperačnú radu, ale museli sme zostať na nimi navrhnutých 15 pracovných
dní. Jediná lehota čo sme si mohli schváliť, bolo predkladanie PZ z 45 dní na 25 pracovných dní.

Návrh na uznesenie:
Kooperačná rada UMR Ružomberok – Liptovský Mikuláš

II. Berie na vedomie:
Informatívnu správu o vydaní Metodického usmernenia Riadiaceho orgánu pre Program Slovensko č.
8 v. 2.1 s účinnosťou od 1.8.2024.
Hlasovanie: /za/ - 7, /zdržal sa/ - 0, /proti/ - 0

Informatívna správa o vydaní Metodického usmernenia Riadiaceho orgánu pre Program Slovensko č. 8
v. 2.1 s účinnosťou od 1.8.2024 bola prijatá uznesením č. 24/2024
Hlasovanie: /za/ - 7, /zdržal sa/ - 0, /proti/ - 0

K bodu 6 Informatívna správa o presunoch alokácie IÚI - UMR medzi opatreniami
Predseda Kooperačnej rady JUDr. Ľubomír Kubáň vyzval prítomného vedúceho oddelenia grantov
MsÚ Ružomberok Ing. Jána Pavlíka, PhD., aby povedal podrobnosti k tomu bodu.
Ing. Ján Pavlík, PhD. Informoval prítomných o možnostiach presunu finančných prostriedkov v rámci
opatrení, ktoré sme zrealizovali a akým spôsobom. Poznamenal, že zatiaľ máme stanovisko z MIRRI,
že presuny sú v poriadku. Teraz ale bude ďalej MIRRI diskutovať s jednotlivými poskytovateľmi NFP, či
tieto presuny budú aj z ich strany akceptované. Už teraz má UMR RK-LM avízo, že Ministerstvo
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sociálnych vecí nesúhlasí s presunmi aj keď stanovisko od MIRRI bolo, že aj tieto presuny sú
v poriadku.
V tabuľke, ktorá bola zaslaná všetkým členom Kooperačnej rady môžete vidieť, ako vyzerali alokácie
po po presune pre jednotlivé jadrové mestá a ako spoločne za UMR RK-LM. Toto je návrh pre diskusiu
na budúcu Kooperačnú radu. Členovia by si mohli preštudovať všetky presuny a prípadne dať podnety
a návrhy na zmeny, ktoré by sa ešte dali zapracovať.
Ing. Rastislav Horvát poznamenal, že im ako členom Kooperačnej rady by veľmi pomohlo, keď sa
presunuli alokácie, aby sme vedeli odkiaľ Projektové zámery boli odstránené a preto sa odtiaľ
presúvajú peniaze a kde práve na opak boli projektové zámery doplnené a práve preto sa navyšovala
v tomto opatrení alokácia.
Ing. Rudolf Urbanovič poprosil prítomných o informáciu, nakoľko sme v minulosti nastavovali nejaké
naše priority a alokácie, už vtedy sme pripomienkovali, že alokácia nie je dobrá. Preto by ho
zaujímalo, či je momentálna alokácia v tom duchu čo sme nastavili na začiatku.
Ing. Ján Pavlík PhD. odpovedal na otázku, že momentálna alokácia nie je v intenciách pôvodného
nastavovania stratégie.
Ing. Janka Kormaníková vysvetlila, že pri presunoch sme sa odrážali od potrieb a oblastí. Tam kde
nevieme alokáciu využiť, presunuli sme ju tam, kde potrebujeme vyššiu. Museli sme však ísť podľa
pravidiel presunov určených MIRRI.
Ing. Janka Tkačiková informovala prítomných, že od 31.7.2024, kedy sme zasielali materiály členom
Kooperačnej rady, sme posielali zoznam projektových zámerov tak, ako j aktuálne platná alokácia.
V mnohých riadkoch projektové zámery vôbec nemáme. Druhá tabuľka obsahuje údaje, ako si to
predstavujeme po presunoch aj s Projektovými zámermi.
Ing. Ján Pavlík, PhD. poznamenal, že členom Kooperačnej rady vieme poslať aj tabuľku pôvodných
opatrení s kombináciami presunov z jednotlivých opatrení. Všetky kombinácie sú tam rozpísané. Ing.
Janka Tkačiková Vám tieto tabuľky zašle.
Ing. Janka Kormaníková poznamenala, že v rámci praxe vidíme problém v tom, že máme projekt nad
rámec alokácie, ale presuny stále nemáme schválené a keď už budú schválené už budeme mať projekt
zrealizovaný a tie presuny nám nebudú potrebné.
Ing. Ján Pavlík, PhD. ešte raz poprosil prítomných aby si všetky tabuľky po zaslaní prešli a zaslali
prípadne podnety a pripomienky, aby sme ich vedeli ešte zapracovať a komunikovať o tom. Hlavne
aby sme eliminovali PZ, ktoré nebude možné zrealizovať. Oficiálne to stále nie je schválený dokument.
Následne ako prídu podnety od KR si tieto navrhované zmeny prejdeme na ďalšom zasadnutí KR.

Návrh na uznesenie:
Kooperačná rada UMR Ružomberok – Liptovský Mikuláš

III. Berie na vedomie:
Informatívnu správu o presunoch alokácie IÚI - UMR medzi opatreniami.
Hlasovanie: /za/ - 7, /zdržal sa/ - 0, /proti/ - 0

Informatívna správa o presunoch alokácie IÚI - UMR medzi opatreniami bola prijatá uznesením č.
25/2024
Hlasovanie: /za/ - 7, /zdržal sa/ - 0, /proti/ - 0
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K bodu 7 Informatívna správa o novom štatúte a rokovacom poriadku KR po zapracovaní
pripomienok z MIRRI
Ing. Janka Tkačiková zrekapitulovala čo sa udialo na poslednom zasadnutí, povedala ktoré veci nám
boli schválené a ktoré neboli akceptované.
Ing. Ján Pavlík, PhD. informoval, že v štatúte musí byť zakotvených 45 pracovných dní, ale my to
musíme mať uznesením schválené na 25 pracovných dní.
Ing. Janka Tkačiková informovala prítomných, že štatút a rokovací poriadok máme už účinný a platné
je uznesenie kooperačnej rady o skrátení predkladania PZ na 25 pracovných dní.

Návrh na uznesenie:
Kooperačná rada UMR Ružomberok – Liptovský Mikuláš

IV. Berie na vedomie:
Informatívna správa o novom štatúte a rokovacom poriadku KR po zapracovaní pripomienok z MIRRI
Hlasovanie: /za/ - 7, /zdržal sa/ - 0, /proti/ - 0

Informatívna správa o novom štatúte a rokovacom poriadku KR po zapracovaní pripomienok z MIRRI
bola prijatá uznesením č. 26/2024.
Hlasovanie: /za/ - 7, /zdržal sa/ - 0, /proti/ - 0

K bodu 8 Informatívna správa o nastavení merateľných ukazovateľov.
Ing. Ján Pavlík informoval prítomných akým spôsobom sme pri určovaní merateľných ukazovateľov
postupovali. Z merateľných ukazovateľov, ktoré vyplývajú z celoslovenskej úrovne na základe
prepočtu majú určené aj jednotkové ceny. Niektoré územia však zistili, že nie je možné tieto
jednotkové ceny dosiahnuť. Ministerstvo nám preto dalo úlohu vyplniť tabuľky, kde sme uvádzali
investičnú náročnosť a hodnoty merateľných ukazovateľov. Tam kde bol PZ vychádzali sme priamo z
týchto údajov. Pri ostatných sme vychádzali zo skúseností.
Ing. Rastislav Horvát poznamenal, že merateľné ukazovatele sú za jednotlivé opatrenia a
korešpondujú z P SK ale nekorešpondujú s Liptov 2030.
Ing. František Horvát, PhD. položil otázku, či oddelenie projektov a grantov robilo aj porovnanie so
stratégiou Litpov 2030.
Ing. Ján Pavlík, PhD. odpovedal, že nie, nakoľko sa jednalo o vypracovanie údajov len na úrovni P SK.
Úlohou bolo zreálniť ukazovatele na naše územie. Keby sme to ponechali tak, ako bolo nastavené, tak
by sme zistili, že nie sme schopní naplniť väčšinu merateľných ukazovateľov.
Ing. Rastislav Horvát skonštatoval, že ak tomu dobre rozumie P SK ponúka viacero merateľných k
jednému opatreniu a našou úlohou bolo vybrať jeden, alebo viaceré a zreálniť ich.
Ing. Darina Bartková poznamenala, že nerozumie v prípade cyklistickej infraštruktúry, aké sú tam
uvedené hodnoty.
Ing. Janka Kormaníková vysvetlila Ing. Bartkovej že sa jedná len o mernú investičnú náročnosť.
Ing. Rastislav Horvát sa opýtal, či tomu dobre rozumie, že keď vydelíme mernú investičnú náročnosť
počtom investície na km, tak dostaneme počet km, čo nám sedí s projektom?
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Ing. Janka Tkačiková mu potvrdila jeho myšlienku. Informovala ho, že táto tabuľka má skryté stĺpce,
keď si pozrieme tú tabuľku rozloženú, tak je tam aj tento údaj, ktorý sme prepočítali na základe PZ.
Ing. Darina Bartková skonštatovala, že sa treba dobre pozrieť či sme presuny urobili dobre. Nakoľko v
doprave máme približne 8 000 000 EUR a v cyklistickej infraštruktúre je len cca 1 000 000 EUR.
Prioritou pre nás bola skôr cyklodoprava a cyklotrasy.

Návrh na uznesenie:
Kooperačná rada UMR Ružomberok – Liptovský Mikuláš

V. Berie na vedomie:
Informatívna správa o nastavení merateľných ukazovateľov.
Hlasovanie: /za/ - 7, /zdržal sa/ - 0, /proti/ - 0

Informatívna správa o nastavení merateľných ukazovateľov bola schválená uznesením č. 27/2024.
Hlasovanie: /za/ - 7, /zdržal sa/ - 0, /proti/ - 0

K bodu 9 Harmonogram zasadnutí Kooperačnej rady UMR Ružomberok – Liptovský Mikuláš.
Ing. Janka Tkačiková informovala prítomných, že harmonogram zasadnutí Kooperačnej rady sme už
schvaľovali, ale nakoľko sa menili niektoré termíny, takže je nutné harmonogram aktualizovať. V
uvedenej tabuľke je dôležitý prvý stĺpec, kde sa menili termíny predkladania PZ, ktorý sa schválili na
25 pracovných dní.
Ing. Janka Kormaníková požiadala prítomných o predĺženie zasadnutia Kooperačnej rady až na mesiac
október 2024, nakoľko PZ sa mali predkladať do dnešného dňa 21.8.2024 a mesto Liptovský Mikuláš
nie je schopné v tomto termíne predložiť PZ.
Ing. František Horvát, PhD. na túto požiadavku reagoval tým, že pri schvaľovaní pôvodného
harmonogramu všetci vedeli do kedy bolo treba PZ podať, takže nevidí dôvod, aby sme posúvali
termíny.

Návrh na uznesenie:
Kooperačná rada UMR Ružomberok – Liptovský Mikuláš

VI. Schvaľuje:
Harmonogram zasadnutí Kooperačnej rady UMR Ružomberok - Liptovský Mikuláš.
Hlasovanie: /za/ - 7, /zdržal sa/ - 0, /proti/ - 0

Harmonogram zasadnutí Kooperačnej rady UMR Ružomberok - Liptovský Mikuláš bol schválený
uznesením č. 28/2024.
Hlasovanie: /za/ - 7, /zdržal sa/ - 0, /proti/ - 0

K bodu 10
V tomto bode nikto nenavrhol už žiadne body na diskusiu.



UMR „Ružomberok – Liptovský Mikuláš“
Kooperačná rada

K bodu 11 Záver
Predseda KR, JUDr. Ľubomír Kubáň, poďakoval prítomným za účasť a oficiálne ukončil stretnutie
Kooperačnej rady.

Predseda: JUDr. Ľubomír Kubáň

Zapísala: Mgr. Veronika Mikulková

Overil: Ing. Rastislav Horvát


